
 
 

Zapisnik sa 
2. sjednice Savjeta za umirovljenike i osobe starije životne dobi 

održane 29. svibnja 2018. godine 
u sali za sastanke Mijo Mirković – Mate Balota Istarske županije 

 
 
 
Prisutni  članovi Savjeta: 
- Vladimir Buršić, predsjednik Županijskog povjereništva SUH-a Istarske županije   
- Vesna Grubišić-Juhas, ravnateljica Doma za starije osobe „Alfredo Štiglić“ Pula 
- Zdenko Pliško, predsjednik Istarske stranke umirovljenika 
- Bruno Stermotić, predsjednik Matice umirovljenika Istarske županije 

 
Prisutni predstavnici Istarske županije: 
- Sandra Ćakić Kuhar, zamjenica Župana  
- Sonja Grozić-Živolić, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb  
- Davorka Maras-Tkačuk, pomoćnica pročelnice 
- Roberta Katačić, savjetnica za zdravstvo 
- Tina Lalli, viša stručna suradnica za soc.skrb 

 
Odsutni članovi: 
- Denis Lukež, predstojnica Područnog ureda HZMO-a u Puli 

 
 
Dnevni red: 

1. Kapitalne investicije u domovima za starije osobe kojima je osnivač Istarska 
županija 

2. Palijativna skrb u Istarskoj županiji 
3. Usluge skrbi za starije osobe u Istarskoj županiji 
4. Informiranje o Strategiji socijalne skrbi za starije osobe u RH 

 
 
Sandra Ćakić Kuhar pozdravlja sve prisutne i predlaže pregled točki prema najavljenom 
Dnevnom redu. Vladimir Buršić, predsjednik Savjeta, slaže se s navedenim uz nadopunu 
dnevnog reda sa točkama, kako slijedi: 3. Skrb o starijim osobama u IŽ i 4. Informiranje 
o Strategiji socijalne skrbi za starije osobe u RH. 
 
Ad 1) Kapitalne investicije u domovima za starije osobe kojima je osnivač IŽ 

Davorka Maras-Tkačuk prezentirala je stanje kapitalnih investicija u domovima za 
starije osobe kojima je osnivač Istarska županija. Pri tom, uz detaljni pregled početno 
planiranih radnji, očekivanih rezultata te financijskih ulaganja, uslijedilo je dodatno 
pojašnjenje izmjena koje su nastupile izvan planiranog za svaki pojedini dom 
(produljenje rokova građ. radova, promjene iznosa kredita, povećanje cijena 
procijenjenih troškova). Prezentaciju dostavljamo u privitku. 

Na upit predsjednika Savjeta, Sandra Ćakić Kuhar i Sonja Grozić-Živolić informirale su 
članove Savjeta o upućenom zahtjevu i održanom sastanku u Ministarstvu demografije, 
obitelji, mlade i socijalnu politiku (MDOMSP) na temu proširenja smještajnog kapaciteta 
(po završetku radova) i financiranja iz decentraliziranih sredstava. 



Zdenko Pliško ukazuje na različitost u cijenama smještaja, posebice na smještaj u 
privatnim domovima. Ističe nezadovoljstvo sustavom skrbi za starije od strane države 
odnosno nadležnog Ministarstva (MDOMPS), te predlaže jačanje i stvaranje sustavne 
skrbi za starije na regionalnoj razini s ciljem jasnijeg definiranja kriterija prilikom 
ostvarivanja prava na uslugu, ujednačavanja cijene smještaja kod svih pružatelja 
usluge, te provedbe nadzora nad pružanjem usluga. 

U nastavku, a u svrhu uvođenja promjena, Zdenko Pliško predlaže, kako slijedi: 
- Uključiti se u e-savjetovanje prilikom pripreme novog Zakona o socijalnoj skrbi 
- Predložiti financiranje domova za starije osobe po modelu financiranja usluga za 

djecu predškolske dobi (vrtići) 
- Standard kvalitete u pružanju usluga uskladiti sa stvarnim potrebama korisnika 

Sandra Ćakić Kuhar prihvaća kako je navedeno, posebno potrebu provođenja nadzora 
nad radom obiteljskih domova. Pri tom, Sonja Grozić-Živolić navodi  kako je funkcija 
nadzora u nadležnosti nadležnog Ministarstva (MDOMSP). 
U nastavku, Zdenko Pliško naglašava kako želi biti više uključen u donošenje i 
prihvaćanje programa, projekata i proračuna, a manje u donošenju izvještaja.  

Također, predlaže da se zaključci, a koji se tiču ove točke, predstave, osim Županu, i 
Odboru Hrvatskih zajednica županija. 

Vladimir Buršić postavlja pitanje na koji način članovi Savjeta mogu doprinijeti nastavku 
nesmetane realizacije investicija i radova. 
Davorka Maras -Tkačuk navodi razloge  i (vanjske) okolnosti zbog kojih su nastupile 
promjene, a tiču se građevinskog sektora i cjelokupnog procesa gradnje. Na isto se 
nadovezala i Sonja Grozić-Živolić koja napominje kako je proces radova iznimno dug, 
podložan iznenadnim promjenama (javna nabava, promjene u projektnoj dokumentaciji 
i aktivnostima). Sandra Ćakić Kuhar potvrđuje sve navedeno te naglašava kako 
Istarska županija poduzima sve potrebne radnje s ciljem uspješne realizacije planiranih 
radnji. 

Na upit Vladimira Buršića  o vlasništvu nekretnina (DSO), Sonja Grozić-Živolić navodi 
da je svakako potrebno rješavati status nekretnina kod objekata u kojima djeluju 
domovi za starije osobe kojima je osnivač IŽ, jer je kod svih, izuzev Domenico Pergolis 
Rovinj i 2/3 Dom-a Novigrad, kao vlasnik zabilježen Hrvatski zavod za mirovinsko 
osiguranje (HZMO). Radi velikih ulaganja u navedene objekte postavljaju se zahtjevi 
prema HZMO za prijenos vlasništva nad nekretninama. 

Ad 2) Palijativna skrb u Istarskoj županiji 

Roberta Katačić upoznaje sve prisutne sa aktualnostima u palijativnoj skrbi u Istarskoj 
županiji, te informira o nedavno održanoj 3. konferenciji pod nazivom "Palijativna skrb u 
zajednici - hrvatska i europska iskustva".  

U nastavku, Roberta Katačić i Sandra Ćakić Kuhar upoznaju sve prisutne sa 
aktualnostima u području gradnje Hospicija-zdravstvene ustanove za palijativnu skrb, 
namijenjenoj potrebitima sa područja grada Pule i djela Istarske županija.          
Detaljnu prezentaciju dostavljamo u privitku. 

Prijedlog članova/predsjednika Savjeta jest osigurati i podržati razvoj palijativne skrb u 
Istarskoj županiji sa većim financijskim sredstvima. 

 



Ad 3) Skrb o starijim osobama u IŽ 

Bruno Stermotić postavlja pitanje u ime Općine Žminj, glede kriterija, strukture i 
procesa osnivanja odgovarajućeg pružatelja usluge za starije osobe na istome 
području. Tijekom rasprave koja je uslijedila, a glede mogućnosti i odgovarajućem 
obliku pružatelja, predloženo je da bi Klub za starije osobe trenutno najadekvatnije 
odgovorio na potrebe lokalne zajednice. 
Također,  predloženo je da se predstavnik Općine Žminj ili g. Stermotić osobno, 
informiraju kod drugih, već postojećih, oblika skrbi u zajednici s ciljem razmjene 
iskustva. Kao pozitivni primjeri kvalitetno osmišljenih oblika skrbi za starije osobe, 
izdvojeni su grad Rovinj (klub) i Vodnjan (boravak) s čime se složio i Vladimir Buršić.  

Sonja Grozić-Živolić, pohvaljuje i podržava inicijativu Općine te najavljuje informiranje o 
istoj inicijativi na slijedećem sastanku sa pročelnicima gradova i općina, a u svrhu 
lakšeg povezivanja i razvoja ove ali i drugih inicijativa i usluga za starije osobe. 
Bruno Stermotić zahvaljuje na prijedlozima i sugestijama uz napomenu da će iste i 
prenijeti Općini Žminj. 

Ad 4) Informiranje o Strategiji socijalne skrbi za starije osobe u RH 

Vladimir Buršić informira sve prisutne o Prijedlogu izvješća o provedbi Strategije 
socijalne skrbi za starije osobe u RH za razdoblje 2017-2020. za 2017. godinu. 
Predlaže da se dokument detaljno pregleda i analizira s ciljem uključivanja Istarske 
županije u isti, te da se o istome raspravi na idućoj sjednici Savjeta. 

Sonja Grozić-Živolić prihvaća prijedlog. 

Sastanak je završio u 12:20 sati. 

 

Zapisnik sastavila:  Predsjednik Savjeta: 
            Tina Lalli  Vladimir Buršić 

 

                                
 
U prilogu: 

1. ppt prezentacija „Kapitalne investicije u domovima za starije kojima je osnivač Istarska 
županija“ 

2. ppt prezentacija „Palijativna skrb u Istarskoj županiji“ 


